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Den 5.marts 2025  

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 442 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for grøn trepart den 5. februar 2025. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter 

Kofod (DF) 

Spørgsmål nr. 442 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Nu hvor to ulvezoner i Jylland er blevet udvidet, så hele Jylland er én stor ulvezone, vil ministeren så 

oplyse, om der er en sammenhæng mellem ulvens udbredelse i antal, at ulven i Jylland ikke har nogen 

naturlige fjender, og at Jylland med alle de dyr, der er – både fritlevende og dem, landmanden ejer – 

fungerer som et stort tagselvbord for ulven? Vil dette naturligt øge antallet af ulve og i sidste ende føre 

til, at Danmark bliver nødt til at bortregulere ulven eller i hvert fald et relativt stort antal – også selvom 

den enkelte ulv ikke nødvendigvis vil anses som en problemulv?” 

Svar 

Jeg har sendt spørgsmålet til Styrelsen for Grøn Arealomlægning, som oplyser: 

 

”Ulven har ingen naturlige fjender i den centraleuropæiske bestand. Bestandstilvæksten styres alene af 

tilgængeligheden af egnede levesteder og tætheden af naturligt bytte (fødegrundlag). Den naturlige hjor-

tevildtbestand udgør det primære fødegrundlag for ulv i Danmark. Husdyr har ingen betydning for den 

forventede bestandstilvækst hos ulve i Danmark.” 

 

Hvad angår regulering, henviser jeg til mit svar på spørgsmål 441. 
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